附件1
发展中国家粮食安全研修班项目简介表

	项目名称 
	发展中国家粮食安全研修班

	承办单位
	袁隆平农业高科技股份有限公司

	举办时间
	2021年05月26日至06月08日
	项目语言
	英语

	邀请国别
	 发展中国家
	计划人数
	25人

	培训目标
	通过培训，一是了解中国国情和文化；二是介绍中国保障粮食安全的政策、措施和相关作物产量提升技术；三是分享中国的成功经验，为其他发展中国家解决粮食安全问题提供借鉴；四是促进相互交流，提升学员对本国粮食安全保障的能力，促进中国与其他发展中国家在粮食安全领域进一步的交流合作。

	学员要求
	专业背景
	——领域或专业：农业或粮食相关领域专业
——工作岗位：发展中国家从事粮食作物生产管理或粮食安全保障相关领域工作

	
	年龄
	不高于受援国法定退休年龄

	
	身体健康
	身体健康，能够按要求参加线上培训

	
	语言能力
	英语听、说、读、写能力满足授课要求

	
	其 它
	能够使用Zoom或腾讯国际等会议平台，承办单位提供参与授课的远程技术协助

	培训内容介绍
	培训目标

此次研修班旨在加强我国与各发展中国家在农业合作和粮食安全方面的交流，促进农业领域更深层次的合作，为期14天，授课语言为英语。本研修班采取线上专题讲座、专题研讨和云参观考察相结合的方式，将邀请国内知名行业专家学者和农业高科技企业代表为学员授课。研修班将介绍世界及中国粮食产业现状及发展趋势，分享中国粮食储备及粮食生产政策等粮食安全相关举措，重点研习分享中国采用杂交水稻等先进农业技术提升粮食生产保障粮食安全相关经验和举措。并将通过具体实际案例开展专题研讨交流，启发学员思考保障全球粮食安全相关举措。
主要培训课程及内容介绍

中国国情与新冠疫情日常防控经验介绍：主要介绍中国的政治、经济、社会、文化等发展现状及中国对新冠疫情日常防控的成功经验。
全球粮食生产概况：介绍世界粮食生产、世界粮食加工、世界粮食消费与贸易、中国粮食生产与加工。
中国农业发展概况：介绍中国农业发展的主要成就；中国农业发展的基本经验；中国农业发展的未来对策；中国粮食生产等相关农业政策等。
中国主要粮食作物生产概况：介绍主要粮食作物的种类、分布特征；主要粮食作物的种植面积和产量；主要粮食作物增产技术栽培技术要点等。
中国粮食储备制度与政策：介绍中国粮食储备制度的历史变迁；中国粮食储备制度及政策的主要内容；中国粮食储备制度与政策的主要经验等。
中国促进粮食生产的政策：介绍基本概念及中国粮食生产概况；中国粮食生产政策历史演变；中国促进粮食生产的主要政策。
中国农技推广体系与粮食生产：介绍中国农业技术推广系统的历史阶段、主要特点和未来计划等；探讨农技推广体系对于保障粮食安全的重要意义及相关举措。
杂交水稻与世界粮食安全：回顾及介绍杂交水稻推广及成果，杂交水稻基本原理概述等；探讨如何通过杂交水稻与缓解世界粮食安全危机；杂交水稻与世界粮食安全主题交流与探讨。
杂交水稻在国外的推广：回顾杂交水稻国际推广历程；介绍杂交水稻在国外推广的主要模式并进行重要国别的案例分析、推广的主要制约因素等。

杂交水稻产业国际化推广：探讨发展杂交水稻与提高粮食生产、造福世界人民的途径；对世界最大的杂交水稻公司--隆平高科杂交水稻产业发展和技术推广进行案例分析。
杂交水稻栽培体系及应用推广：系统概要介绍杂交水稻栽培主要原理、主要栽培技术；介绍杂交水稻栽培技术推广应用特点及技术转化等；探讨杂交水稻先进栽培技术在提高世界粮食生产方面的重要意义。
杂交水稻种子生产体系：系统简要介绍杂交水稻种子生产主要原理、主要栽培技术；探讨推广先进的杂交水稻种子生产技术在提高世界粮食生产方面的重要意义。
农业国际合作与粮食安全：以隆平高科援外农业技术合作为案例研究，介绍农业技术国际合作经验及成果，探讨如何加强粮食安全领域国际间农业技术合作。
云平台参观考察介绍
云参观国家杂交水稻工程技术研究中心展览馆了解杂交水稻发展历史，了解杂交水稻在缓解世界粮食危机中的重要作用。

云参观全球最大的水稻育种基地--隆平高科关山水稻基地，了解杂交水稻育种情况和栽培相关技术环节。
云参观湖南省湘粮机械制造有限公司，了解与粮食生产、加工和储藏方面的主要农业机械，交流农业机械操作与合作。
云参观隆平高科甘肃玉米生产基地，了解玉米种子生产、加工、储藏等重要技术环节。
主讲人整体情况介绍
袁隆平，隆平高科名誉董事长、中国工程院院士，美国科学院院士，享誉海内外的“杂交水稻之父”。先后获得“国家特等发明奖”、“国家最高科学技术奖”等多项国内奖项和联合国“科学奖”、“沃尔夫奖”、“世界粮食奖”等多项国际大奖。

黄永明，湖南省农业委员会原副巡视员，联合国粮食计划署(WFP,UN)专家，高级经济师，主要从事农业技术推广、农业政策研究、农业教育与研究，曾在以色列、埃塞俄比亚等国及菲律宾国际水稻研究所进修、任访问学者和执行农业项目。
邹应斌，湖南农业大学教授、博导，研究员职称，拥有超过40年的中外水稻栽培技术教育与研究经验，获得多项国家级研发专利，水稻栽培行业知名专家学者。
黄大辉，隆平高科国际培训学院首席培训师，国家杂交水稻工程技术杂交水稻国际推广专家，拥有20多年农业援外技术合作项目、援外培训管理及授课经验。
王秀松，隆平国际副总经理，副研究员，中科院遗传育种硕士，拥有20多年农业援外技术合作项目、援外培训管理及授课经验。
赵政文,湖南省作物研究所原所长,研究员，享受国务院津贴，曾多次获得湖南省科学技术进步奖，主要研究领域为大豆和玉米高效栽培技术和推广应用。
黄新杰，作物栽培与耕作学博士，湖南生物机电职业技术学院副教授，主要从事农业技术教育与研究，在作物生产领域的推广和研究曾多次获得湖南省农委“嘉奖”。
谢军，湖南大学教授，在国际交流与合作方面有多年的工作经验，主要从事英语教学与翻译、中国文化及国情研究等。
姚爱群，高级工程师，湖南省湘粮机械制造有限公司国际贸易经理，主要从事农业机械国际技术合作和贸易。
学员需准备的材料
为方便与中国专家的交流，请准备好贵国与研修主题相关的交流材料，如：①包括专业和所在单位的自我介绍；②贵国粮食生产和安全发展现状及存在的问题；③贵国与其他国家或国际组织在粮食安全领域开展合作的情况；④贵国与中国的农业合作等。

结业测试/评估
以试题或论文的形式进行


	举办地点

	湖南省长沙市
	云参观考察城市
	甘肃省张掖市、湖南省宁乡市

（视疫情情况可能略有调整）

	备注
	1.本次培训使用云平台进行线上培训，需要学员准备网络、电脑、麦克风、摄像头等有关设备。
2.教学期间，请学员遵守教学时间和教学纪律，出勤记录将作为颁发培训结业证书的依据。
3.教学纪律：需提前15分钟进入教室准备上课。将个人姓名改为英文（与护照一致）姓名-国别简称。
4.信息安全：为保护信息安全和个人隐私，上课内容请不要分享到任何社交媒体，课程资料会在课后发给学员。
5.学员需按照专题研讨日程准备研讨材料。

	承办单位简介
	袁隆平农业高科技股份有限公司（简称“隆平高科”）是一家以“杂交水稻之父”袁隆平院士的名字命名，并由袁隆平院士担任名誉董事长的国际化种业企业，目前大股东为中国中信集团。公司1999年成立，2000年上市，目前综合实力名列全球种业企业第八位。是商务部授予的“中国杂交水稻技术援外培训基地”。
公司主营杂交水稻、玉米、蔬菜、小米、食葵、小麦、棉花、油菜等种业业务，并大力开展新型职业农民培训、精准种植、品质粮交易、耕地修复与开发、品牌农业、农业金融等农业服务。公司已构建全球化的商业化育种体系，年R&D投入占比超过10%，已在中国、菲律宾、巴基斯坦、印度、巴西、美国等建立研发中心，主要农作物种子的研发创新能力居全球领先水平。

公司紧随“一带一路”战略机遇，充分依托水稻、玉米种业的领先优势，不断推动国际化运营，已在菲律宾、印度、东帝汶等设立海外子公司，与40多个国家和地区建立了贸易关系；同时，公司积极开展援外农业培训、援外项目合作，至今已为亚洲、非洲、拉丁美洲及南太地区100多个发展中国家培训了近万名农业技术人才，并先后承担国家十多个援外技术合作项目，用中国先进的农业技术，帮助受援国家发展农业生产，促进其解决粮食安全问题，为建立全球粮食安全保障体系做出了重要贡献。 



	承办单位联系方式
	联系人：曾艳（女士）、戴亚（女士）

办公电话：0731-84505287
手机：13508489743（曾），18508418712（戴）

微信号：13508489743
QQ号：63666306
电子邮件地址：zy@lpht.com.cn（曾），daiya@lpht.com.cn（戴）


Seminar on Food Security for Developing Countries Program Description

	Name
	Seminar on Food Security for Developing Countries

	Organizer
	Yuan Longping High-tech Agriculture Co.,Ltd.

	Time
	May 26～June 8, 2021
	Language
	English

	Invited Countries
	Developing countries
	Number of Participants
	25

	Purpose
	This seminar aims to 1) make an introduction to China’s national conditions and Chinese Culture; 2) provide an overview of the policies, measures and related grain yield-increase technology in ensuring food security in China; 3) share China’s experience on solving food security; and 4) promote the exchange on ensuring food security so as to enhance participants’ capability and facilitate the regional and international cooperation in this field in future.

	Requirements for Participants
	Professional Background
	--Area or specialty: working in agriculture or food related fields
--Position: Government officials and technicians in the grain crop production section and food security section in developing countries

	
	Age
	Not exceed the statutory retirement age in participant’s own country

	
	Health Condition
	Be in good health and capable of attending online courses as scheduled 

	
	Language Proficiency
	Fluent in English (listening, reading, speaking and writing)

	
	Others
	Participants have access to software such as the Zoom or VooV Meeting. The organizer will provide guidance and technical assistance remotely.

	Training Content
	Training objectives
   The purpose of this seminar is to strengthen exchanges between China and other developing countries in agricultural cooperation and food security, and to promote deeper international cooperation in agriculture. It will last for 14 days and the working language is English. This seminar provides a series of lectures, discussion sessions and online virtual visits. Renowned experts, scholars and representatives from agricultural high-tech enterprises will be invited to give lectures to the participants. The seminar will introduce the current situation and development trends of the grain industry worldwide. It will also share China's grain reserves and grain production policies and other food security-related measures,etc. What’s more, the seminar aims to have a deeper exchanges and sharing on China's experience and measures in promoting hybrid rice and other advanced agricultural technologies to improve food production and ensure food security. Discussions and exchanges through detailed case studies will be conducted to inspire participants to propose ideas and measures to ensure global food security .
2. Main training courses and the outline in brief
Introduction to China and COVID-19 prevention:They mainly introduce China's development status of Politics, economy, society, culture,etc.and China's successful experience in prevention and control of COVID-19. 
Overview and Development of Global Food Production: It mainly introduces worldwide food production and processing, food consumption and trade; introduces China’s food production and processing,etc..
Overview of China's Agricultural Development: It mainly introduces the main achievements of agricultural development in China, the basic experience of agricultural development in China, the future countermeasures of agricultural development in China, China's food production and other related agricultural policies.

Overview of China’ main food crops production: It mainly introduces types and distribution characteristics of main food crops in China, the planting area and production of main food crops in China, key points of cultivation technology.
China's grain reserve system and policy: It introduces the evolution of grain reserve system in China, the main content of the grain reserve system and policy of China, the main experience of grain reserve system and policy in China, etc..
China's Policies to Promote Food Production: It mainly introduces the basic concepts and general situation of China's grain production, the evolution of China's grain production policies,  main policies in promote grain production in China.
China's Agricultural Technology Extension System and Food Production: It mainly introduces the historical stages, main characteristics and future plan of ATE system in China. It discusses the importance of ATE system to ensure food security and the related measures.
Hybrid Rice and Worldwide Food Security: It reviews and introduces the promotion and achievements of hybrid rice and the basic principles of hybrid rice, etc..It discusses how to develop hybrid rice to alleviate the food security crisis in the world. It conducts further exchanges and discussion on the theme of hybrid rice and food security worldwide .

The Promotion of Hybrid Rice Outside China: It overviews the history of hybrid rice promotion outside China. It introduces some major extension modules of hybrid rice outside China, with detailed case study of hybrid rice extension situation in some principle countries. It explains the principle constraints of hybrid rice extension outside China.
International Promotion of Hybrid Rice Industry: It introduces how to develop hybrid rice to increase food production for benefiting the people of the world through a detailed case study on the development of hybrid rice industry and technology promotion of Longping High-tech,which is the world's largest hybrid rice company.

Hybrid Rice Cultivation System and its Application: It systemically introduces the main principles of hybrid rice cultivation and the key cultivation techniques. It also introduces the characteristics of the application of hybrid rice cultivation techniques and the technology transformation. It discusses the importance of advanced hybrid rice cultivation techniques in improving food production in the world.
Hybrid Rice Seed Production System: It systemically introduces the main principles of hybrid rice seed production and principle seed production techniques. It discusses the importance of advanced hybrid rice seed production technologies in improving food production in the world.
International Agricultural Cooperation and Food Security: It mainly shares the experience and achievements of international agricultural technology cooperation through the case studies of the international agricultural technical cooperation projects sponsored by Chinese government and implemented by Longping High-tech . It has further discussion on how to strengthen international agricultural technical cooperation in the field of food security.
3.Online virtual visits
Online virtual visit will be arranged in the hybrid rice exhibition hall of the China National Hybrid Rice Engineering Technology Research Center to learn about the history of hybrid rice development and understand the important role of hybrid rice in alleviating the world food crisis.
Online virtual visit will be arranged in the world's largest rice breeding base, Longping High-tech Guanshan Rice Base, to know more about hybrid rice breeding and some cultivation techniques.
Online virtual visit will be arranged in Hunan Xiangliang Machinery Manufacture Co., Ltd. to know more about some major agricultural machinery in grain production, processing and storage, with exchanging in the operations and cooperation of agricultural machinery.

Online virtual visit will be arranged in the maize production base of Longping High-tech in Gansu province,China to know more about important techniques in maize seed production, processing and storage.
4.Brief introduction of lecturers and professors
Academician Yuan Longping, honorary chairman of the board of Longping High-tech, Academician of the Chinese Academy of Engineering, and Academician of the American Academy of Sciences, worldwide well-known "Father of Hybrid Rice". Academician Yuan has awarded a number of China national major prizes such as the "Grand Prize of National Invention, "the State Preeminent Science and Technology Award of China" and many international prizes such as "Science Prize"of the United Nations, "Wolf Prize" and "The World Food Prize".

Prof. Huang Yongming, former deputy inspector of Hunan Provincial Agriculture Committee, expert of the United Nations Food Program (WFP, UN), with the state professional title of senior economist. He has mainly engaged in agricultural technology promotion, agricultural policies research, agricultural education and research, and has served as visiting scholar or executed agricultural projects in countries such as Israel and Ethiopia and International Rice Research Institute(IRRI) in the Philippines.
Prof. Zou Yingbing, professor and PhD supervisor of Hunan Agricultural University, with the state professional title researcher. He has rich experience on the education and research of rice cultivation technology for more than 40 years, and obtained a number of national R&D patents, being a well-known expert and scholar in the rice cultivation.
Prof. Huang Dahui, chief trainer of Longping High-tech International Training Institute, senior expert of ATE in China National Hybrid Rice Engineering Technology Research Center. He has rich experience in international agricultural technical cooperation projects, training management and teaching experience for more than 20 years.
Prof. Wang Xiusong,the deputy general manager of Lonping High-tech International Seed Company, with the state professional title researcher of deputy researcher, with master's degree in genetic breeding major from the Chinese Academy of Sciences. He has rich experience in  international agricultural technical cooperation projects, training management and teaching experience for more than 20 years.
Prof. Zhao Zhengwen, former director of Hunan Crop Research Institute, with the state professional title researcher of researcher. He enjoys China State Council allowances for his great contribution in agricultural technology, and was awarded the “Hunan Science and Technology Progress Prize” for several times. His main research areas include the high-efficient cultivation technology of soybean and corn and the corresponding extension and application.  
Prof. Huang Xinjie, associate professor in Hunan Biological Electromechanical Vocational Technical College, with doctor degree on Crop Cultivation and Farming System. He has mainly engaged in agricultural technology education and research and has won several prizes from the Hunan Provincial Agriculture Committee.
Prof. Xie Jun, professor of Hunan University. She has rich experience in international exchanges and cooperation for decades. Prof. Xie has mainly engaged in English teaching and translation, Chinese culture and national conditions research, etc.
Ms. Yao Aiqun,senior engineer. She is international trade manager of Hunan Xiangliang Machinery Manufacture Co., Ltd.. Ms. Yao has mainly engaged in international technical cooperation and trade of agricultural machinery.
Materials to be prepared by the trainees

In order to facilitate exchanges with Chinese experts, please prepare materials related to the subject of the training of your country, such as: ①Introduction of your profession and your unit; ②Current status and existing problems of food production and safety development of your country; ③The Cooperation between your country and other countries or international organizations in the filed food security ; ④The agricultural cooperation between your country and China; etc.

Final test/assessment

In the form of test questions or essays

	Host City 
	Changsha City, Hunan Province
	Cities of Virtual Tours
	Zhangye City, Gansu Province;Ningxiang City, Hunan Province (subject to change)

	Notes
	1. The training program will be held online, which requires participants to prepare necessary equipment and devices such as internet connection, computer, microphone, camera, etc. 

2. Participants should be punctual and well-disciplined. The Certificate of Completion will be issued to those who meet all the requirements including good attendance records.

3. Participants should enter the virtual classroom in advance with the screen name “NAME + COUNTRY” identical to the passport information.

4. Participants should respect and maintain the confidentiality and security of the information and data concerning the Seminar. Course materials will be shared to participants after class, which shall not be made public or posted via social media. 

5. Participants should prepare report for discussion session(s) as scheduled.

	About the Organizer
	Yuan Longping High-tech Agriculture Co., Ltd. (hereafter Longping High-tech) is an international seed company named after the Academician Yuan Longping, the “Father of Hybrid Rice” and the honorary chairman of the Longping High-tech. CITIC Group is the controlling shareholder. Established in 1999 and listed in 2000, Longping High-tech ranks the 8th of seed industry around the world in terms of comprehensive strength. Longping High-tech was awarded as “China-aid Hybrid Rice Technology Training Center” by the Ministry of Commerce of China.

Longping High-tech is mainly engaged in the seed business of hybrid rice, maize, vegetable, millet, edible sunflower, wheat, cotton and rape, and provides agricultural services such as new-type professional farmers training, precision planting, quality grain trading, field restoration and development, brand agriculture, agricultural finance,etc.. The company built a globalized commercial breeding system. With more than 10% of its operating income in R&D investment, Longping High-tech has established R&D centers in China, the Philippines, Pakistan, India, Brazil and USA, etc.. Its R&D and innovation capabilities of main crop seeds rank at the top level in the world.

Seizing the opportunity provided by the Belt and Road Initiative, Longping High-tech makes full use of its leading position in rice and maize seed industries and promotes its international operations around the world with subsidiaries established in the Philippines, India and Timor-Leste and trade ties with more than 40 countries and regions. At the same time, Longping High-tech actively carries out international training programs and agricultural cooperation, and has trained nearly 10,000 agricultural talents from more than 100 countries in Asia, Africa and Latin America,the South Pacific Region. Besides, it has undertaken more than ten China-aid projects on technical cooperation, helping developing countries develop agriculture and solve food security with China’s advanced agricultural technology, and making a significant contribution to global food security. 

	Contact the Organizer
	Contact Person(s): Ms. Zeng Yan, Ms. Dai Ya
Telephone: 0086-731-84505287
Mobile phone: 0086-13508489743 (Zeng), 18508418712 (Dai)

WeChat: 13508489743
QQ: 63666306
E-mail: zy@lpht.com.cn (Zeng), daiya@lpht.com.cn (Dai)


